
 

Sněženka farní 
       Zpravodaj  farnosti  Panny  Marie  Sněžné  v  Praze 

 

 
Drazí čtenáři! 

Léto si nepozorovaně podalo štafetu s podzimem, a tak nastává čas, kdy se nám 

příroda obleče do překrásných barev. Lidé sáhnou do šatníku pro něco teplého 

a někdo spočine v blízkosti zapáleného krbu. Z dosti vysokých letních teplot jsme, 

jak na tobogánu, sjeli k podzimním. Hrozny z vinic se proměňují do lahodného 

moku, a i jiné dary dozrávají a lákají svou barevností k nakousnutí. 

 Bohužel těžkosti a boje v různých koutech světa, těžkosti po záplavách a jiné 

náročné události našeho života, jako by nám všechno zakalily. Dohadování 

a obviňování se na různých úrovních vnitřnímu klidu také nepomohou. Únava 

a lidská nejistota co nás čeká, co se od nás očekává, a zda to zvládneme, nás nutí 

hledat motivaci, abychom to nevzdávali, ale pokusili se učinit vše, co můžeme. 

Ostatní Pánu Bohu poručeno! 

 Od Něho přicházejí výzvy, od Něho je také síla. Obraťme se s důvěrou k Bohu 

a prosme, aby naše činnosti naplnil svou milostí. Ježíš slíbil, že nás nikdy neopustí, 

ale ne, že vše za nás udělá. Prosím, rozhodněte se pozvednout hlavu a vidět to 

krásné, nenechme si vzít příležitost přítomného času a také příležitost pro 

vděčnost. Přes bídu všech neštěstí nacházíme pomoc tam, kde bychom ji nehledali. 

Díky za pomoc potřebným, díky za štědrost, díky za každé povzbudivé slovo, které 

pozvedne zkroušené. Modlitbou otevíráme místa, která svěřujeme Bohu a jeho 

moci. Tím se sami stáváme Božími posly a pomocníky. 

 Krásné babí léto s překrásnou paletou podzimní přírody. Postiženým povodněmi 
přeji sílu a dostatečné prostředky k obnově poničených míst. 

 

Váš Filip 

 

Ročník XXX.                                                                     Říjen 2024 
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Z FARNOSTI 
 

Aktuality sledujte, prosím, na nástěnce, v ohláškách, na webu a Fb. 
 

 

Biblické hodiny o. Bonaventury 
můžete sledovat i na kanále YouTube. Letos se bude probírat Zjevení sv. Jana, 

neboli Apokalypsa. Úvodní hodinu najdete na: 

https://www.youtube.com/watch?v=5CdKKYQ6ObQ 

 

Transitus 
3. října při večerní mši sv. 

 

Svátek sv. Františka 
4. října večerní mše svatá + agapé v refektáři. Všichni jsou zváni, prosíme 

o příspěvky na společný stůl. 

 

Setkání Sekulárního františkánského řádu 
se bude konat v neděli 6. října. Ve 14.00 hodin možnost společné modlitby 

růžence. Mše svatá začíná ve 14.30 hodin v kapli sv. Michala. Hosty budou 

P. Petr Petřivalský OFMCap s bratrem terciářem z MBS Sušice. 

 

Noc světla 
se tento měsíc uskuteční 8. října v kostele od 19.30 do 20.45 hodin. 

„Co chceš, abych pro tebe udělal? V otevřeném kostele je přítomný Ježíš 

Kristus ve svátosti, připravený Tě milovat a odpovědět na Tvé otázky.“ 

Pořádá společenství Cestou k životu. 

 

Sčítání věřících 
V neděli 13. října a v sobotu 12. října při večerní mši svaté bude probíhat 

sčítání věřících. 

 

Farní kavárna 
V neděli 13. října po mši svaté pro rodiny s dětmi se koná první farní 

kavárna v letošním školním roce. Všichni jste srdečně zváni, těšíme se na vás 

i vaše dobroty na společný stůl. Farní kavárny se budou, stejně jako v loňském 

https://www.youtube.com/watch?v=5CdKKYQ6ObQ
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roce, pořádat každou 2. neděli v měsíci. Moc rádi se budeme opět setkávat se 

starými i novými přáteli – prosíme o sdílení! 

 

Hračky pro Ukrajinu 
Stále sbíráme terapeutické hračky (nejlépe plyšáky a panenky) pro děti na 

Ukrajině traumatizované válkou. 

 

„Dušičky“ 
Už nyní zveme na listopadovou dušičkovou pouť do Hájku 2. 11., která je 

spojená s akcí New Dawn Day (budou i odpolední aktivity) a posléze 

zazimovací brigádou. Více informací přineseme během října. 

 A zveme na dušičkovou modlitbu s bratry u hrobů františkánů na Olšanech, 

která se bude konat také 2. listopadu od 15.00. Průvod na hřbitůvek za 

kostelem proběhne po mši svaté pro rodiny s dětmi v neděli 3. listopadu. 

 

 

 

 
 

OHLÉDNUTÍ 
 

 

Bratři v Izraeli 
Několik našich bratří, spolu s bratry ze Slovenska, se v polovině září 2023 

vydalo na společnou desetidenní pouť do Izraele… 
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Svatá země 2023 – cesta do Perly františkánských misií (část 11.) 

 

V sobotu 26. 9. po ranním koupání v Rudém moři se vydáváme z centra Eilatu 

směrem k egyptským hranicím. Čeká na nás opravdu úžasný zážitek v podobě 

návštěvy největšího oceanária v Izraeli, The Coral World Underwater 

Observatory (foto 1, zdroj: https://coralworld.co.il/en/visit-park/), které je 

vzdálené od státní hranice s Egyptem pouhé 2 km. 
 

 
 

V několika pavilonech, obrovské mořské nádrži a mnohých akváriích zde 

chovají přibližně 800 druhů mořských živočichů, od korálů, sasanek a 

mořských koníků, po karety, rejnoky a žraloky různých druhů. Hned u vchodu 

nás vítá akvárium, kde se o nás zajímá nádherný Ostenec Picassův 

(Rhinecanthus aculeatus), který mi z čelního pohledu připomíná přední část 

letadla Boeing 747 (foto 2). 
 

 

https://coralworld.co.il/en/visit-park/
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Jelikož jsem obdivovatelem žraloků, přikládám fotky například žraloka 

kladivouna (foto 3) a žraloka černoploutvého (foto 4), které jsme mohli 

pozorovat v obří mořské nádrži. A ještě jedna fotografie dokládá, že co se 

nepodařilo žralokům při koupání v Eilatu, to se téměř podařilo jejich 

kamarádovi v oceanáriu (foto 5). 
 

 
 

 
 

Mimo jiná lákadla navštěvujeme také 

podmořskou observatoř ve věži 

postavené v moři, ke které se lze 

dostat po dřevěném mostě (foto 6). 

Věž má tři patra. To podmořské 

obsahuje dvě velké prosklené 

místnosti, kde můžeme pozorovat 

život na korálovém útesu. 

V prostředním patře se nacházejí různé 

obchůdky se suvenýry nebo 

občerstvením a po výstupu na věž 

máme nádhernou vyhlídku na celý 

Akabský záliv. V pavilonu se 

vzácnými druhy mořských živočichů 

vidíme například známé Perutýny 

ohnivé (Pterois volitans, foto 7). Na 

celou návštěvu máme asi pouhou hodinu a půl. Poté se shromažďujeme k další 

cestě (foto 8). Čeká nás skoro 350 km cesty do Jeruzaléma s třemi zastávkami 
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(Údolí Timna, Mitzpe Ramon a archeologické naleziště Avdat), ale o tom až 

příště... 
 

 
 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Br. Jeremiáš 
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Žehnání aktovek 
během první mše svaté pro rodiny s dětmi 

po prázdninách proběhlo 1. září. I nadále 

co nejsrdečněji zveme všechny rodiny, 

nebo jakékoliv naše příznivce a přátele, aby 

se zapojili do naší činnosti a organizace 

akcí (nejen) pro děti! Spojit se můžete 

s O. Bonaventurou (bonaventura@ofm.cz), 

O. Filipem (filip@ofm.cz), napsat nám na 

pms@efara.cz, nebo se s námi setkat 

osobně po mši svaté pro rodiny s dětmi 

(nebo před ní). 

 

 

Letošní hlavní hájecká pouť 
k oslavě Panny Marie proběhla v sobotu 7. září a zúčastnilo se jí přes 400 

poutníků. Mši sv. celebroval Jeho Excelence apoštolský nuncius Mons. Jude 

Thaddeus Okolo, přijeli i naši „mimopražští“ bratři františkáni, schola zpívala 

báječně, počasí bylo náramné, pokrmy o. Filipa jako vždy vynikající… Bohu 

díky za krásné setkání! 

 

  
 

mailto:bonaventura@ofm.cz
mailto:filip@ofm.cz
mailto:pms@efara.cz
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Slavné sliby 
složil v neděli 15. září v 15.00 hodin náš bratr František Jisndřich Jarolík. 

Bohu díky! (Věčné sliby bratra Františka – ofm.cz) 
 

 
 

 

Bratrská provinční pouť 
při níž bratři františkáni z celé naší provincie putovali do Votic, se konala 

v pondělí 16. září. Ani deštivé počasí neubralo bratrům z radosti ze společně 

stráveného času. 
 

 

https://www.ofm.cz/2024/08/19/vecne-sliby-bratra-frantiska/
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Františkánské misie 
Od 18. do 22. září se v Chebu konaly letošní. Více informací o nich přineseme 

v dalším čísle. 

 

 

Duchovní obnova dětí v Podkozí 
Ve dnech 6. až 7. 9. se uskutečnilo setkání dětí z obou skupin farní katecheze 

na chatě poblíž Hájku. Šlo o duchovní soustředění na začátku školního roku 

s cílem umožnit dětem nabrat duchovní síly pro maraton školních povinností. 

 V pátek odpoledne byla nejprve mše svatá, při níž P. Bonaventura vycházel 

z textu 1. čtení o potřebě řídit se vlastním svědomím bez ohledu na námitky 

okolí. Následoval táborák s opékáním buřtů i chlebů a po něm oslava Bonyho 

narozenin. Před večerkou jsme zpívali u klavíru píseň Petra Hanniga, kterou 

pro dané místo složil – Babí léto, Dědkův mlýn. Plánovaný výlet do Dědkova 

mlýna se v sobotu neuskutečnil, protože si místo pronajala svatba, a tak musel 

být zvolen jiný program. 

 V sobotu po snídani proběhla katecheze zaměřená na svátek Narození 

P. Marie, po ní se zpovídalo, a po rozdání svačin jsme už uháněli na pouť do 

Hájku. 

Tady byla oslava narozenin P. Marie spolu s papežským nunciem J. T. Okolo, 

výborný oběd díky P. Filipovi a potom jsme již odjížděli na Hrad v nedalekém 

Červeném Újezdě. 

 Po prohlídce jsme relaxovali v přilehlé zahradě a poté jsme odjeli zpět na 

chatu oslavit narozeniny Aničky Szotkowské. (Pro některé děti – nezmary – se 

P. Bonaventura obětoval ještě k cestě lesem zpět na chatu, zatímco ostatní 

pomáhaly s přípravou večeře.) 

 Po 19 hod. pak děti odjely klášterní dodávkou s P. Bonaventurou ke kostelu 

P. Marie Sněžné a podle jejich spokojených tváří možno soudit, že se setkání 

vydařilo. 

 P. Bonaventurovi patří Velké poděkování za jeho všestrannou obětavost, 

podobně i Markovi Szotkowskému a Aleně Bohdanecké za rodičovský 

doprovod; bez jejich pomoci by se obnova konat nemohla. 

 Přejme dětem i jejich rodičům, aby prožité duchovní setkání přinášelo své 

plody po celý školní rok. 

 

Katechetka Simona Skřivánková 
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Farní výlet na Karlštejn 
V sobotu 28. září 2024 v osm hodin ráno jsme se po důkladné teoretické 

přípravě vypravili na hrad Karlštejn. Naše trasa začínala na Nádraží Radotín, 

před námi byl cíl asi 17 km vzdálený, a tedy skoro šest hodin chůze. Sice jsme 

se sešli ve skromném počtu dvou lidí, ale počasí nám přálo, a tak jsme vyrazili. 

Cesta byla příjemná a ubývala rychle. Po asi dvou a půl hodinách jsme došli do 

Vonoklas, kde se připravovala odpolední Svatováclavská pouť s bohatým 

programem a při této příležitosti byla otevřena místní kaplička. Zakotvili jsme 

v malebné hospůdce a u občerstvení čekali, zda se někdo přidá z druhé, kratší 

varianty vytýčené trasy. Po chvilce k nám přiběhl otec Bonaventura, všichni 

jsme si na posilněnou dali kulajdu a pokračovali dál směr Mořinka. Po cestě 

jsme probírali všechno možné, až jsme si málem nevšimli, že stojíme 

u zříceniny hradu Karlík. Rozhodli jsme se ho dobýt a vylézt až na vrchol. 

Vybrali jsme si asi nejhorší úsek ze všech. Nahoře jsme opravdu našli základy 

místností a také mnohem příjemnější cestu dolů. Po rozptýlení obav 

odpočívajících cyklistů, že ten poustevník v hnědém hábitu je opravdu 

nepřepadne, jsme pokračovali dál směr Karlštejn. Zrovna, když jsme se blížili 

k autobusové zastávce v Mořince, dorazil bus z Řevnic se zbývajícími sedmi 

poutníky a jedním psem. Nyní již takřka tucet poutníků měl před sebou 

posledních pár kilometrů. 

 

Konečně Karlštejn! A jako celou 

cestu, kdy nám štěstí přálo a vše 

krásně navazovalo, tak i tady. Už 

cestou jsme zjistili, že se na hradě 

koná vinobraní s historickým 

doprovodem a my zcela „náhodou“ 

přišli právě ve chvíli, kdy okolo 

nás ten průvod s Karlem IV. šel. 

Nádhera! Všichni směřovali 

nahoru, a tak my naopak dolů 

ochutnávaje vpravo i vlevo 

delikatesy tekuté i k zakousnutí. 

Bavili jsme se a společně si užívali 

odměnu za ušlé kilometry. Ani 

nevím, jak dlouho jsme šli na 

nádraží. Dvě hodiny? Možná, 

v každém případě jsme dorazili 

k vlaku, který tam byl opět čistě 

„náhodou“ právě přistaven a zcela 
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prázdný. Nastoupili jsme dovnitř, dopíjeli zbytky lahodného moku a radovali 

se z nádherně prožitého dne, který byl rozhodně požehnaný, protože takhle 

dokonale se ani zorganizovat lidskou rukou nedal. Bohu díky, i vám všem, 

přátelé, za společně prožitou sobotu. Děkuji. 

Alena Bohdanecká 

 

 

 

SVATÝ FRANTIŠEK A JEHO NÁSLEDOVNÍCI (5.) 
 
Struktura písně Chvála stvoření 

 

Píseň vznikla v době, kdy bylo Františkovi asi nejhůře a kdy ho Hospodin 

utvrdil ve své přízni. Je rozdělena do tří logických celků Nebe sloky II. – III., 

Živly sloky IV. – VII., Člověk sloky VIII. – IX. 

 

Úvodní a závěrečné sloky I. a X., tvoří rámec celé písně. V obou případech jde 

o chválu. V úvodním verši je Bůh chválen přímo, je veleben a ctěn pisatelem. 

Z veršů přímo čiší důvěra a radost z pobytu v Boží přítomnosti. Vzorem pro 

Františka mohly být žalmy, které denně čítával v breviáři. 

 

I. Úvodní verše 

Nejvyšší, všemocný, dobrý Pane, tobě buď chvála, sláva, čest a všechno 

dobrořečení. Patří tobě jedinému, Nejvyšší, a žádný člověk není hoden vyslovit 

tvé jméno. 

 

II. Sluneční verše 

Ať tě chválí, můj Pane, všechno co jsi stvořil, zvláště pak bratr slunce, neboť 

on je den a dává nám světlo, je krásný a září velikým leskem, vždyť je, Nejvyšší, 

tvým obrazem. 

 

Sluneční verše zastupují nebeskou sféru. František nazývá slunce svým 

bratrem, jeho stvoření vnímá stejně důležité jako své, ba důležitější. Ve 

výkladovém biblickém slovníku je za „slunce spravedlnosti” považován 

Mesiáš, tedy Kristus. Bez jeho životadárných paprsků nelze žít. To si František 

uvědomuje zvláště tehdy, kdy je téměř slepý a sluneční svit mu působí velké 

bolesti. Je však ozářen sluncem, které vnímá ve své duši, Kristem. 
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III. Měsíční a hvězdné verše 

Ať tě chválí můj Pane, sestra luna a hvězdy, stvořils je na nebi jasné, vzácné 

a pěkné. 

 

František nemluví o sestře luně jako o někom, bez koho by si nedovedl svůj 

život představit. Luna odráží sluneční svit a svým světlem může potěšit 

poutníka, ale nezahřeje, nepomůže, je jen pěkná. Jako hvězdy, které sice 

mohou pomoci v orientaci, ale jejich úloha je být krásné a tajemné. Nutí 

člověka zamýšlet se nad nekonečností vesmíru, vedou ho k úvahám o smyslu 

bytí. To Františka nezajímá, vnímá jen jeden rozměr, svého milovaného 

Stvořitele a povzbuzuje lunu a hvězdy, aby ho chválili za své stvoření. 

 

IV. Verše o větru 

Ať tě chválí můj Pane bratr vítr a vzduch i oblaka, jasná obloha i každé počasí, 

kterým živíš své tvory. 

 

Tyto verše nás vrací na zemi, vítr, potažmo vzduch, patří mezi živly. Vzduch 

zde není označen jako rodinný příslušník, jím je bratr vítr. O větru se ví, každý 

ho cítí a má také jednoznačný biblický význam. Je přirovnáván k Duchu 

svatému, a tak ho pravděpodobně vnímal i František. V těchto verších chválí 

Stvořitele i za počasí, které je mírumilovné a dovolí lidem se uživit. 

 

V. Verše o vodě 

Ať tě chválí můj Pane sestra voda, která je velmi užitečná, pokorná, vzácná 

a čistá. 

 

Sestra voda, další živel, který má chválit Stvořitele. František o ní píše, že je 

velmi užitečná a vzácná. Bez ní se nedá žít. Je pokornou, kamkoliv je vylita, 

vždy zaujme to nejnižší místo. Voda byla to jediné, co tu bylo při stvoření. 

Voda je v Novém Zákoně opět symbolem Ducha svatého. Kdo se napije 

z Ježíšových vod, nikdy nebude žíznit…, Čistá voda musela být i pro Františka 

něčím krásným a vzácným. Voda očišťuje nejen fyzicky, ale u křtu se stává 

očištěním celkovým. To bylo pro Františka daleko důležitější než pouhá očista 

těla. 

Andrea Jeřábková 

(pokračování příště) 

 

Zdroj: Z publikací autorů: 

Ctirad Václav Pospíšil, Leonhard Lehmann, Adolf Novotný, Magdalena 

Ulipová. 
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K ZAMYŠLENÍ 
 

Průchoďák? 
 

Nedávno jsme se bavili s Filipem, co to je vlastně naše farnost. Možná vám to 

připadá divné: farář s kaplanem neví takovou základní věc. Jako kdyby učitel 

nevěděl, co je to třída anebo ředitel podniku nevěděl, co je to ten podnik. Věc 

ovšem není tak jednoduchá. Podíváte-li se do církevního práva, zjistíte, že jsme 

farností teritoriální, tzn., že i naše farnost je vymezena určitým územím. Na 

první pohled taková definice nedává téměř žádný smysl. Znamenalo by to, že 

skutečnými farníky Panny Marie Sněžné jsou katolíci bydlící asi v pěti blocích 

domů v bezprostřední blízkosti našeho chrámu. Bydlíte na Uhelném Trhu? Ve 

Štěpánské? Kdepak, to už je mimo náš rajón! To jste farníky odjinud! 

 

Když přišel do Prahy pan biskup Jan Graubner, byl z Moravy zvyklý na docela 

jiné poměry. Tam teritoriální princip platí celkem spolehlivě. Farnost, to je 

prostě městečko a obce jeho regionu. Otec arcibiskup při snaze poznat pražské 

poměry se ptal farářů: kolik má vaše farnost obyvatel? Faráři to nevěděli a 

arcibiskup nechápal, jak takovou základní věc mohou faráři nevědět. Já 

odhaduji počet obyvatel v naší farnosti asi na 2000 lidí, ale to je číslo naprosto 

nic neříkající, protože naší farností denně projdou tisíce osob. V Praze to chodí 

tak, že značná část katolíků navštěvuje kostel podle různých kritérií, v nichž 

bydliště hraje obvykle až druhořadou roli. Někdo je na kostel zvyklý, jiný 

chodí na faráře, dalšímu vyhovuje dostupnost dopravou a vhodný čas 

bohoslužby… A důvodů může být celá řada, ale územní princip je respektován 

celkem málo a v naší farnosti už skoro vůbec ne. 

 

Co je tedy naše farnost? Jsou to lidé, kteří chodí k nám pravidelně na 

bohoslužby? A není u nás farností více? Farnost neděle-9, farnost „dětská“ 

(rozměj: lidé, kteří chodí v neděli na dětskou mši v 10.15), farnost neděle-

11.30, atd.? Lze tu vnímat určitá jádra, jako dopolední společenství seniorů, 

biblickou v úterky, biblickou ve středy, Mitem, táčky, kapely, Lucián, prostě 

různé skupinky, které se ve větší, či menší míře identifikují s farností. A co 

virtuální farnost? Jsou naši diváci YouTube kanálu našimi farníky? A jak 

pojmout pravidelné posluchače Proglasu? A co potom lidé, kteří k nám chodí 

výhradně na zpověď, či na adoraci a nikoho tu v podstatě neznají? A co lidé, 
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kteří tu měli před 15 léty svatbu a příležitostně k PMS zajdou, když přijedou na 

víkend do Prahy? 

 

Jak je vidět, nelze přesně říci, kdo je ještě náš farník a kdo už ne. Má to svoji 

výhodu v tom, že k nám může kdokoliv. Nevýhodou je určitá neukotvenost. 

My, jako pastýři, podvědomě čekáme, že farnost je něco jako rodina. 

Společenství, které k sobě patří. Když se ale podívám, kdo do kostela chodí 

a kdo sem chodil před 20 léty, nestačím se divit. Stálých lidí není tak moc. 

S bratry někdy vzpomínáme na staré farníky, kteří se různě poztráceli. Jedni se 

přestěhovali, jiní změnili kostel, další přestali praktikovat. Neukotvenost 

neumožňuje kontinuitu. Když farnost není jasně definována, pak je složité 

organizovat aktivity. Vyhlásíme-li farní dovolenou, farní masopust atd., pro 

koho a kdo tyto akce pořádá? Nezakládáme tím zase další podfarnosti: farnost-

masopustní a farnost-letnědovolenkovou? A vkrádá se tu otázka položená 

titulkem tohoto článku: není naše farnost prostě průchoďák? S takovou 

nálepkou jsme ji totiž s Filipem přebírali před sedmi lety. 
 

Bonaventura OFM 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
Z farního výletu. 

Kaple ve Vonoklasech. 



__________________________________________________ 
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→ benefiční koncert pro naši farnost ← 
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___________________________________________________ 

Pravidelné bohoslužby v kostele Panny Marie Sněžné 
všední dny: 8.00, 18.00 (po mši sv. večerní nešpory) 

neděle:  9.00, 10.15 (pro rodiny s dětmi), 11.30, 18.00 

denně:  17.30 modlitba růžence 

čtvrtek:  19.00–20.00 tichá adorace v kapli sv. Michala 

Pobožnost u hrobu 14 mučedníků bude v úterý 15. 10. v 19.00 hodin. 

 

 
* * * 

 

 

Bankovní převod: 

 

 
 

Děkujeme, že přispíváte na provoz farnosti. 

 

 
* * * 

 

Fara: Jungmannovo náměstí 18, Praha 1, pms@efara.cz, tel.: 222 246 243 

Farář: P. Filip Jan Rathouský OFM 

Farní vikář: P. Bonaventura Ondřej Čapek OFM 

Hodiny pro veřejnost: Po, Út, St (pouze po předchozí domluvě s farářem); 

Čt 14–16.00; Pá 9–11.30. 
 

Aktuální informace najdete na internetu: www.pms.ofm.cz 

Za aktuální reportáže a přípravu snímků redakce děkuje Zuzaně Rebcové a za snímky 

samotné všem jejich autorům. 
________________________________________________________ 
Redakce: A. a Z. Bohdaneckých, Ž. Ludvíková, tel.: 604 238 059, snezenka.farni@gmail.com 

Uzávěrka příštího čísla je 20. 10. 2024. 1 

Náklady na vytištění jednoho čísla farního zpravodaje jsou 20 Kč. Neprodejné. 

Dobrovolné příspěvky vhazujte do pokladničky v kostele. 

 

http://www.pms.ofm.cz/
mailto:snezenka.farni@gmail.com?subject=Zpráva%20redakci

